
Gesce Odpovědný Hlavní programové body

Sociální politika Nikol
1. Staráme se o ty, kteří pečují - podpoříme také neformálně pečující (členy rodiny v seniorském

věku, s postižením, na RD), sociální pracovníky

2. Budeme dále rozvíjet pečovatelské a asistenční služby - aby mohli lidé zůstat doma (mimo

instituci), ale také vyjít ven

3. Stabilizujeme financování služeb - komunitních center, nízkoprahů
4. Bezdomovectví - budeme podporovat děti, které vycházejí z dětských domovů, a také osoby bez

přístřeší - např. sociálně aktivizační podporou

5. Zajistíme přívětivé prostředí v pobytových službách

6. Dohlédneme na stavbu Domu sociálních služeb Pod Lipami

7. Pomůžeme s rekonstrukcí azylového domu Naděje

Rodinná politika Nikol 1. Vždy budeme myslet především na rodinu- před každým rozhodnutím budeme lépe přemýšlet,

jestli nebude rodinám ztěžovat život

2. Budeme postupovat podle principu tzv. “Age-friendly city”

3. Radnice sama půjde příkladem  - budeme více podporovat zkrácené úvazky, založíme vlastní

dětskou skupinu a rozšíříme možnosti home office pro zaměstnance

Mobilita
Bezbariérovost

Nikol
1. Trojka musí být pro pěší víc přívětivá. Průchodností (vyparkováním nároží nebo více prostorem

mezi zaparkovanými auty), i prostupností (novými pěšími vazbami),
2. Rozšíříme tramvajové ostrůvky
3. Kde je to možné, snížíme obrubníky

Bydlení Jan
1. Budeme pokračovat v záměru vybudování dostupného bydlení v lokalitě U staré cihelny. Obecní

bytový fond je potřeba rozšiřovat.
2. Dokončíme revitalizaci zbývajících panelových domů - Táboritské a Kubelíkovy.
3. Zaměříme se na lepší využívání současného bytového fondu. Byty nesmí zůstávat prázdné, musí

se opravovat rychle. Také umožníme nájemcům odečítat si část vlastních investic do obecního
bytu z jejich nájmu.

4. Privatizace bytů musí být transparentní a za férové ceny.
5. Zaměříme se i na správu SVJ, kde má MČ velký podíl. Nesvítí na chodbě žárovka? Roky se

nevymalovalo? Zefektivníme komunikaci s městskou částí jako správcem majetku.



6. V určité míře budeme pokračovat s komerčním pronájmem bytů tam, kde je to výhodné pro
všechny.

Participace Jan 1. Investice do veřejného prostoru budeme včas projednávat s občany, aby mohl být jejich názor co
nejvíce zohledněn. Stejně tak budeme sbírat i následnou zpětnou vazbu.

2. Vrátíme (a přepracujeme) participační rozpočet, aby občané mohli spolurozhodovat o tom, kam
investovat jejich peníze.

3. Zavedeme pilotní projekt občanských shromáždění. Nástroj na západě běžný, díky kterému
můžou občané poskytovat radnici kvalifikovaný názor na témata, která je trápí nebo rozdělují.

Bezpečnost František
1. Budeme upřednostňovat prevenci před represí - zamezování sociálně patologickým jevům před

jejich vznikem.
2. Zefektivníme  kamerový systém - kamery mají být tam, kde to má opravdu smysl.
3. POdpoříme více složky IZS - služebními byty a dalšími vhodnými benefity.

Sport František
1. Podpoříme zlepšování a rozšiřování sportovní infrastruktury.
2. Po Covidovém nedostatku pohybu podpoříme návrat dětí ke sportu.
3. Budeme pokračovat v rekonstrukci SARAPu a jeho celkové proměně na moderní sportovní areál

pro širokou veřejnost. Také zde zrealizujeme nový skatepark.

Kultura František
1. Podpoříme pestrou lokální kulturu.
2. Podpoříme komunitní akce menšího rozsahu, budeme na podpoře spolupracovat s hlavním

městem.
3. Zefektivníme chod našich kulturních organizací.

Správa majetku Pavel 1. Zveřejníme mapu pronájmů obecního majetku - maximálně přehledné informace o pronájmech
nemovitostí a nebytových prostor

2. Otevřená výběrová řízení - o pronájmech budeme informovat s dostatečným předstihem a více
informačními kanály, aby byla zajištěna co největší konkurence a odpovídající příjem do kasy

3. Aktualizujeme přehled projektů a jejich plnění – zpřehledníme, kdo je za co odpovědný
4. Cílem městských firem  nesmí být dosahovat zisk na úkor vyšších cen placených občany. Důvodem

jejich existence je veřejný zájem, např. správa majetku obce
5. Peníze vynakládané městskými firmami musí být efektivní a transparentní. Zapracujeme na tom,

aby byla více využívána otevřená výběrová řízení na dodavatele
6. Uspoříme náklady na vedení těchto společností zeštíhlením jejich orgánů



Energetika Pavel
1. Každý má právo si svobodně vybrat dodavatele. Ani městská firma nesmí být zvýhodňována v

konkurenci (Souvislost: v tomto volebním období jsme asi 30 SVJ umožnili svobodně si vybrat
dodavatele tepla podle vlastního výběrového řízení a samostatně rozhodovat o výši nákladů na
vytápění)

2. Zefektivníme fungování městského dodavatele tepla (SMP) vyhledáním silného strategického
partnera (Souvislost: v době energetické krize a razantního zvyšování cen energií mohou zajistit
přijatelné ceny jen silní hráči na trhu)

3. Budeme garantovat nízké marže firem s účastí města a městské části
4. Rozšíříme fotovoltaické elektrárny na budovách ve správě Prahy 3 a zvýšíme jejich instalovaný

výkon

Transparentnost Apolena

1. Porozumění a komunikace: Budeme lépe vysvětlovat, co znamená “mít transparentní radnici” a k
čemu je to  pro Vás dobré.

2. Musíme být transparentnější v oblasti bonusů státních zaměstnanců - bude to i pozitivní motivací
pro nové zaměstnance/experty (kteří nebudou odrazeni nízkými tabulkovými platy).

3. Do smluv s externími subjekty zapracujeme mandatorní klauzule nastavující základní etické a
compliance mantinely pro smluvní partnery MČ.

4. Budeme pořádat pravidelná školení zaměstnanců a majoritních příjemců dotací v oblasti
transparentnosti/etiky/compliance.

5. Nastavíme funkční whistleblowing/oznamovací linky pro zajištění nezávislého prošetření a
anonymity a zajištění nulových odvetných opatření ze strany zaměstnavatele.

6. Nastavíme tzv. Risk assessment (vyhodnocení rizikovosti) & due diligence (prověrka) u dodavatelů
a poskytovatelů služeb.

Územní rozvoj Jirka
1. Podpoříme novou výstavbu, která ale musí dávat smysl především městské části, a až pak

developerům. Vždy se budeme chtít dohodnout, ale rozhodně ne za každou cenu.

2. Dohlédneme na to, aby v následujícím volebním období vznikla finální dohoda na podobě NNŽ,
kterou schválí MHMP, P3 i vlastníci pozemků. Budeme konzultovat s místními obyvateli i neziskem
(Arnika).

3. Zařídíme dohodu nad podobou okolí Seifertky. Tato ulice potřebuje revitalizaci jako sůl. Nejde ale
jen o ozelenění, ale také o revitalizaci Parku a Domu Radost a fotbalový stadion. Vymyslíme
takovou podobu celé lokality, která bude vyhovovat všem, ne jen konkrétním zájmům.



4. Ochráníme parky a další zelené plochy před zástavbou a nepodpoříme změny územního plánu na
jejich zástavbu.

Životní prostředí Jirka
1. Více stromořadí do ulic! Vysadíme alespoň 100 nových stromů přímo v ulicích Trojky. Kde to bude

na úkor parkovacích míst, uspořádáme participaci s dotčenými občany, a dohodneme se na
rozsahu.

2. Zlepšíme spolupráci s TSK, které o většinu stromů v ulicích pečuje.
3. Krom nových výsadeb se ještě pečlivěji zaměříme i na průběžnou péči, a zapojíme do ní i

dobrovolně občany.
4. Budeme budovat další prvky modrozelené infrastruktury - dešťové záhony, zasakovací průsaky,

zachytávání vody pro účely zavlažování, a jiné.
5. Rozšíříme květnaté pásy do každého parku a veřejného prostoru se zelení, a budeme dále

podporovat větší biodiverzitu.
6. I nadále budeme ohleduplní vůči zákonem chráněným druhům. Nový park Kapslovna vznikne tak,

aby vyhovoval primárně jim.
7. Dále zefektivníme nakládání s odpady. Kde to je potřeba, navýšíme svozy, a vytvoříme mapovou

platformu, díky které zjistíme, kteří občané to mají ke tříděným nádobám daleko.
8. Rozšíříme dále projekt komunitního kompostování.
9. Uděláme na Pražačce ReUse centrum.
10. Omezíme vizuální smog v ulicích Prahy 3.
11. Necháme pro městskou část zpracovat Adaptační strategii na dopady změn klimatu, podle které

budeme v budoucnu postupovat.
Cirkulární
Ekonomika

Jan 1. Radnice musí jít příkladem a být materiálově i energeticky efektivní. Zlepšíme možnosti třídění
odpadu v budovách radnice, práci s vodou a spotřebním materiálem (splachování menším
objemem vody, redukce papírových utěrek a tisku…).

2. Podpoříme školy a příspěvkové organizace v redukci směsného odpadu (zlepšením možnosti
třídění, nákupem kompostérů do školních jídelen…). Pokud to legislativa dovolí, zapojíme naše
jídelny do projektu redistribuce nevydaných jídel potřebným.

Školství Margit
1. Zajistíme investice do navýšení kapacit ZŠ a MŠ (př. NNŽ, rekonstrukce ZŠ na Havlíčkově

náměstí)
2. Udržíme nastavenou vyšší kvalitu vzdělávacích služeb (bilingvní výuka, svobodná škola,

zajištění bezpečného prostředí ve škole a školce, intenzivnější spolupráce rodiny a školy či
školky, individuální přístup k žákům a dětem)



3. Budeme nadále podporovat ředitele škol a školek (podpora projektu Ředitel naživo)
4. Budeme nadále podporovat a rozvíjet zájmové činnosti dětí (dostupnost volnočasových aktivit

všem dětem a žákům)
5. Budeme podporovat dostatečnou dostupnost poradenských služeb pro děti, učitele i rodiče

(pedagogicko-psychologické poradny, včasné odhalení a řešení daného problému)
6. Podpoříme další rozvoj otevřeného kooperativního prostředí školek a škol na Praze 3 (dobré

pro rozvoj školství 21. století- využijeme a zúročíme zkušenosti z on-line výuky a připravíme
koncepci využití výpočetní techniky jako standardního pracovního nástroje ve třídách)


